
Protokół Nr XXX/2021 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 30 września 2021r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 16,50 

 

Ad  1. 

Dnia 30 września 2021r. odbyło się  XXX-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Łączna p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz  

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi gminy 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 12 radnych, co 

stanowiło 80 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecni radni: Januchta Jacek, Ledwójcik Tadeusz, Piwowar Bernarda – usprawiedliwieni. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radną Bogusławę Krawczyńską, która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wniosków nie zgłoszono. Porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2021-2023 

b) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy 

kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy 
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c) uchwalenia zmiany Nr 5 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

gminy Łączna 

d) ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia 01.10.2021r. do dnia 

30.09.2022r. 

e) zmian budżetu Gminy Łączna na 2021 rok 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2021-2030 

10.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 29 czerwca 2021r. 

11.  Zakończenie obrad. 

 

Ad.  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 29 czerwca 2021r. do dnia 30 września 2021r. przedstawił  Wójt 

Gminy p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

 

I. Uczestniczyłem: 

13 lipca – w zdalnym posiedzeniu ZGGŚ poświęconym w całości Programowi Inwestycji 

Strategicznych, 

15 lipca – w podpisaniu umowy w ramach Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych, 

20 lipca – w zdalnym posiedzeniu ZGGŚ dot. programu Polski Ład, 

27 lipca – w zdalnej konferencji Związku Gmin Wiejskich RP dot. programu Polski Ład,  

29 lipca – w Filharmonii Świętokrzyskiej, w podpisaniu umowy na termomodernizację 

Szkoły w Zaleziance,  

27 sierpnia – w pikniku „Łączna się szczepi” zorganizowanym w ramach środków 

Wojewody Świętokrzyskiego na promocję szczepień przeciw covid-19, 

3 września – w „Wiejskim Graniu” zorganizowanym przez pracowników Biblioteki, 

4 września – w uroczystości 25-lecia Gminy Skarżysko Kościelne,  

14 września – w podpisaniu aktu notarialnego działek zajętych pod pas drogowy  

w miejscowości Klonów-Budy, 

17 września – w konferencji otwierającej cykl spotkań w Mauzoleum Martyrologii Wsi 

Polskich w Michniowie, 

24 września – w uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego zorganizowanego przez USC  

w Łącznej, 

28 września – w podpisaniu umowy na zakup średniego wozu strażackiego.        

Zadanie jest realizowane na podstawie Umowy z Województwem Świętokrzyskim 

o dofinansowanie Projektu pn. „Zakup średniego samochodu strażackiego wraz 

z wyposażeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Łącznej” z firmą MOTO – TRUCK 

Sp. z o.o. Ul. Ściegiennego Kielce. 

Wartość zakupionego samochodu 797.040,00 zł 

Wartość dofinansowania z RPO WŚ 597.780,00 zł 

Przetarg ogłoszono 10 września br. wpłynęły  2 oferty. Szczegóły na BIP. 

29 września – w podpisaniu umowy na „Rozbudowę oczyszczalni ścieków wraz z 

modernizacją części osadowej w Kamionkach w systemie „zaprojektuj i wybuduj” z firmą: 

Control Process Silesia Sp. z o.o.  Katowice na kwotę 8.888.000 zł 
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Do sprawozdania Wójt dodał: 

Rozbudowa i modernizacja tej istniejącej oczyszczalni ścieków była konieczna ze względu na 

niską wydajność oraz zły stan techniczny urządzeń ciągu technologicznego. Projekt 

przyniesie zyski dla całej społeczności gminy, pozwoli na wprowadzenie nowoczesnych 

technologii oraz rozbudowę kanalizacji w naszej gminie. W ramach inwestycji przewiduje się 

zwiększenie przepustowości średnio dobowej oczyszczalni z obecnych 270 m3 na dobę do 

840 m3 na dobę. Dostęp do tego typu infrastruktury warunkuje wyższy poziom i jakość 

działania oraz podniesienie na stałe standardu życia. Nie muszę przypominać państwu jakie 

mieliśmy kłopoty w zw. z tym że nasza oczyszczalnia funkcjonuje przy Kamionce w zw. z 

tym często dochodziło do sytuacji, które stawiały na granicy prawa funkcjonowanie tej 

oczyszczalni z racji tego co z niej wypływało. Rozmawiałem z Prezesem firmy Control 

Process Silesia, zadałem pytanie dot. tego jak Pan Prezes widzi możliwość realizacji tej 

inwestycji i czy istnieją obawy o jej terminowe wykonanie. Prezes stwierdził, że nie widzi 

żadnych zagrożeń realizacji tej inwestycji. Planowane rozpoczęcie prac w miesiącu lutym 

przyszłego roku i na koniec przyszłego roku proponuje zakończenie tej inwestycji. Rozruch 

byłby na początku 2023r. w najgorszym przypadku. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński  przedstawił ciąg dalszy sprawozdania. 

II. Wydałem zarządzenia: 
- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2021 rok, 

- w sprawie przedłużenia powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Łącznej, 

- w sprawie ponownego zarządzenia wyborów sołtysa w sołectwie Jęgrzna,  

- w sprawie ustalenia zakładowej normy zużycia paliwa nowego sprzętu na wyposażeniu  

OSP Łączna, 

- w sprawie powołania i określenia zadań Pełnomocnika ds. bezpieczeństwa cyberprzestrzeni 

w Urzędzie Gminy w Łącznej, 

- w sprawie opracowania materiałów planistycznych na rok budżetowy 2022. 

   

Chciałbym przekazać informację, na którą ja i Wysoka Rada czekaliśmy od dawna. 

Z olbrzymią satysfakcją i radością pragnę Państwa poinformować, że Sąd Najwyższy RP  

na posiedzeniu w dniu 2 lipca br. po rozpoznaniu skargi kasacyjnej złożonej przez Gminę 

Łączna uchylił w całości wyrok z dnia 28 marca 2018r. Sądu Apelacyjnego w Krakowie  

z powództwa Firmy Sanitex. Przypomnę najważniejsze fakty w tej sprawie.  W 2015 roku 

Gmina podpisała umowę z firmą Sanitex na budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Łączna i Gózd. W trakcie realizacji tej inwestycji częściowo zmienione zostały materiały 

wykorzystane do jej budowy, co jednoznacznie wiązało się z niższą niż oferowane ceną 

tychże materiałów i urządzeń – czyli wprost obniżeniem kosztów inwestycji. 

Różnica w cenie wynosiła 363.333 zł. Gmina nie wypłaciła firmie Sanitex tejże kwoty 

uznając, że skoro różnica w cenie między ofertą a zastosowanym materiałem jest tak znaczna 

- to zasadnym będzie pomniejszyć firmie ostateczną kwotę do zapłaty o w/w środki. 

W wyniku tak przelanych środków firma Sanitex skierowała sprawę do Sądu Okręgowego  

w Kielcach, który wyrokiem z dnia 11 kwietnia 2017 roku przyznał rację Gminie Łączna  

i oddalił sprawę w całości. Po uprawomocnieniu się wyroku firma Sanitex odwołała się do 

Sądu Apelacyjnego w Krakowie, który wyrokiem z dnia 28 marca 2018 roku nakazał Gminie 

zapłatę firmie Sanitex kwoty 363.333 zł plus odsetki, koszty sądowe oraz opłaty i koszty 

egzekucyjne na łączną kwotę 503.262 zł. Wyrok był opatrzony klauzulą natychmiastowej 

wykonalności, Gmina musiała tą kwotę natychmiast uiścić. Po zapłaceniu gmina złożyła 

wniosek kasacyjny do wyroku Sądu Apelacyjnego w Krakowie. 
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Trochę trwało wydawanie wyroku, cała sprawa zaczęła się w roku 2017. Kasacja wyroku 

wiąże się z faktem, że Sąd Najwyższy uznał błędy Sądu Apelacyjnego w Krakowie  

i przekazał do ponownego rozpatrzenia. Byłem oskarżany o narażenie Gminy na straty, 

składałem wyjaśnienia w prokuraturze, ta sprawa była również przedmiotem tendencyjnych 

reportaży telewizyjnych gdzie próbowano przedstawić mnie jako osobę która dokonała 

rozboju na budżecie Gminy Łączna. Od samego początku uważałem, że firma Sanitex nie ma 

podstaw do roszczeń z tej racji że zamiast wykonania studzienek betonowych wykonała 

plastikowe. Dokonane zmiany i użycie materiałów zastępczych wiązało się w sposób 

bezpośredni z niższymi cenami na materiały.  

Jaki będzie koniec tej sprawy, myślę że teraz to wszystko przyśpieszy i głęboko wierzę, że 

Gmina odzyska wszystkie środki wraz z należnymi odsetkami. 

  

W dniu 15 lipca 2021 r. z Wojewodą Świętokrzyskim podpisano umowę w sprawie udzielenia 

dopłaty z Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 

w ramach linii komunikacyjnej Kamionki-Zalezianka. Kwota dopłaty 28 372,68 zł. 

Następnie, w dniu 16 lipca 2021 r. zawarto umowę o świadczenie usługi w zakresie transportu 

zbiorowego na terenie Gminy Łączna na trasie Kamionki-Zalezianka z firmą DARJAN 

Transport Osobowy Dariusz Kurcbart. 

  

Dzikie wysypiska 
W dniu 12 sierpnia 2021 r. podpisano z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Kielcach umowę dotacji na dofinansowanie zadania pn. Usunięcie 

„dzikiego wysypiska śmieci” na terenie Gminy Łączna w ramach nagrody w konkursie 

edukacyjnym „Czyste Świętokrzyskie”. Kwota dotacji: 4 800,00 zł. Całkowity koszt zadania: 

9 600,00 zł. 

  

Przejścia dla pieszych 
W kwietniu 2021 r. Gmina złożyła 3 wnioski w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na przejścia dla pieszych, zostały 

zatwierdzone do realizacji. 

1. Przebudowa przejścia dla pieszych zlokalizowanego na drodze gminnej – 

Starodroże DK7 w miejscowości Gózd  

Wartość zadania: 220 637,40 zł 

Dofinansowanie: 176 509,00 zł (80%) 

2. Przebudowa przejścia dla pieszych zlokalizowanego na drodze gminnej –  

Starodroże DK7 w miejscowości Łączna 

Wartość zadania: 239 567,10 zł 

Dofinansowanie: 191 653,00 zł (80%) 

3. Przebudowa przejścia dla pieszych zlokalizowanego na drodze gminnej –  

Starodroże DK7 przy skrzyżowaniu z drogą powiatową 0588T 
Wartość zadania: 245 754,00 zł 

Dofinansowanie: 196 603,00 zł (80%) 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Ta sprawa była przedmiotem dość emocjonalnej dyskusji na Połączonych komisjach, muszę 

przekazać kilka informacji. 31 maja br. w sprawozdaniu przedstawiłem Radzie że 9 kwietnia 

złożono trzy wnioski w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w zakresie poprawy 

bezpieczeństwa ruchu drogowego na przejściach dla pieszych. Planowane do przebudowy 

przejścia zlokalizowane na starodrożu drogi krajowej Nr 7: przy szkole w Goździe, przy 

składzie budowlanym i Delikatesach Centrum. W ramach zadań zaplanowane jest 
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przebrukowanie istniejących azyli, montaż dedykowanego doświetlenia, system aktywnego 

oznakowania, przebudowę ciągów pieszych w obrębie oddziaływania przejść, wymianę 

oznakowania poziomego, pionowego, wykonanie kompletnej dokumentacji projektowej.  

W dniu 19 maja br. otrzymaliśmy informację ze Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego iż 

na liście podstawowej zadań rekomendowanych do dofinansowania znalazły się w/w wnioski.  

Taką informację przekazałem Państwu 31 maja 2021r. 

Co zawiera Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych, padły takie pytania. 

Program dot. poprawy bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych mówi tak: 

dofinansowaniem mogą być objęte zadania dot. przebudowy, rozbudowy istniejących przejść 

dla pieszych w których obszarach oddziaływania odnotowano zdarzenia drogowe z udziałem 

pieszych, w tym osób zabitych i rannych; przebudowy, rozbudowy istniejących przejść dla 

pieszych w obszarach oddziaływania których nie odnotowano zdarzeń drogowych z udziałem 

pieszych w tym osób zabitych i rannych; budowę nowych przejść dla pieszych.  

Zadania które nie są objęte tym programem: urządzeń alternatywnych ułatwiających 

przekraczanie dróg w postaci przejść sugerowanych, chodników poprzecznych i pasów 

neutralnych; przejść bezkolizyjnych w postaci wiaduktów i tuneli dla pieszych; przejazdów 

dla rowerzystów niepołączonych lub nie zlokalizowanych bezpośrednio przy przejściach dla 

pieszych. Wysokość dofinansowania 80 %. Wnioski, które w ogóle nie będą rozpatrywane:  

w których nie będzie oświetlenia doświetlenia przejścia dla pieszych nie uzyskają 

dofinansowania. Padło pytanie kto zdecydował o tym że te trzy przejścia. Przygotowując 

wniosek musieliśmy uzyskać potwierdzenie o zdarzeniach.  

   

W dniu 13 sierpnia 2021 r. złożono dwa wnioski w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: 

1. Kompleksowa termomodernizacja budynku Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Łącznej. 
Projekt został złożony do Urzędu Marszałkowskiego w ramach naboru do działania 3.3, gdzie 

został pozytywnie oceniony, jednak ze względu na brak środków został przekazany na listę 

rezerwową. Ponieważ posiadamy kompletną dokumentację i jesteśmy gotowi do ogłoszenia 

przetargu, podjęto decyzję o złożeniu wniosku w ramach Polskiego Ładu. Jednocześnie  

w związku we wzrostem cen w 2021r., dokonano aktualizacji kosztorysów. 

Przewidywany okres realizacji inwestycji do 12 miesięcy. 

Wartość całkowita inwestycji: 600 000,00 zł 

Udział własny: 60 000,00 zł (10 %) 

Kwota wnioskowanych środków: 540 000,00 zł 

2. Kompleksowa modernizacja infrastruktury wodno-kanalizacyjnej w Gminie Łączna – 

ETAP I składa się z dwóch zadań.  

Zadanie 1  

Rozbudowa wraz modernizacją hydroforni w msc. Zalezianka  

Zadanie 2  

Przebudowa sieci wodociągowej w msc. Zagórze.  

Przewidywany okres realizacji inwestycji powyżej 12 miesięcy 

Wartość całkowita inwestycji: 6 719 613,00 zł 

Udział własny: 335 981,00 zł (5 %) 

Kwota wnioskowanych środków: 6 383 632,00 zł 

 

Ponadto: 
Gmina rozpoczęła procedurę tzw. renty planistycznej, która zgodnie z dyspozycją  

art. 36 ust. 4 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym pozwala Wójtowi 

pobierać jednorazową opłatę ustaloną w tym planie, określoną w stosunku procentowym do 

wzrostu wartości nieruchomości, jeżeli w związku z uchwaleniem planu miejscowego albo 



6 
 

jego zmianą wartość nieruchomości wzrosła, a właściciel lub użytkownik wieczysty zbywa tę 

nieruchomość. 

W dniu 13 września 2021r. zostało podane do publicznej wiadomości Obwieszczenie Wójta  

w sprawie przetargu na działkę o pow. 1,89 ha w miejscowości Jęgrzna.  

W dniu 31 sierpnia 2021r. Gmina Suchedniów uzyskała decyzję Wojewody w sprawie 

uznania za mienie gromadzkie działek drogowych położonych w obrębie Podłazie oraz 

Czerwona Górka. 

  

W dniu 23 września br. Gmina opublikowała zapytanie ofertowe na opracowanie koncepcji  

i dokumentacji projektowej, specyfikacji technicznej wykonania i odbioru robót, kosztorysu 

inwestorskiego i przedmiaru robót dla Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych dla Gminy Łączna wraz z uzyskaniem ostatecznej decyzji pozwolenia na 

budowę, a także przeniesienia praw autorskich na Zamawiającego do całości opracowanego 

dzieła. Termin składania ofert: 1 października br.  realizacja do 31 maja 2022r. 

  

Z ostatnich wniosków: 
Pracownicy interwencyjni realizowali: 

- Wykaszanie poboczy oraz rowów w msc. Łączna, Gózd, 

- Wykaszanie poboczy oraz odkrzaczenie drogi na Zajamniu,  

- Wycinanie zakrzaczeń oraz koszenie poboczy w msc Jaśle oraz częściowo drogi na 

Osieczno (do mostu), 

- Koszenie poboczy w msc Stawik, Osełków,  

- Czyszczenie rowu w Osełkowie,  

- Koszenie poboczy, rowów wraz z czyszczeniem rowu przy Galerówce, 

- Wykaszanie poboczy oraz czyszczenie rowków odwadniających w msc. Zagórze,  

- Koszenie oraz wycinka zakrzaczeń przy cmentarzu, 

- Sprzątanie dzikiego wysypiska w msc. Wystepa, 

- Sprzątanie przystanków.  

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Wrócę do połączonych komisji i dyskusji. Wiceprzewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do 

mnie aby wystosować pismo do Zarządu Powiatu Skarżyskiego. Ja pozwolę sobie odczytać 

dwa pisma, które skierowałem 16 września do Zarządu Powiatu i Starosty.  

Pierwsze skierowane do  Zarządu Powiatu, w związku z koniecznością przygotowania 

założeń do budżetu gminy Łączna w tym również do budżetu powiatu skarżyskiego 

ponawiam prośbę o zaplanowanie w budżecie 2022r. inwestycji powiatowych na terenie 

gminy Łączna tj. przebudowa drogi powiatowej nr 307 wraz z budową ciągu pieszego na tym 

odcinku, ZDP posiada projekt na tą inwestycję; przebudowa odcinka drogi powiatowej od 

starodroża E7 do uprzedniej siedziby Urzędu; przygotowanie dokumentacji projektowej na 

przebudowę drogi powiatowej nr 589T w miejscowości Podzagnańszcze. 

Wskazane inwestycje są dla mieszkańców bardzo ważne, a gmina deklaruje udział finansowy 

w w/w zadaniach.  

Kolejne pismo do Starosty Powiatu Skarżyskiego z pytaniem, na które inwestycje powiatu 

skarżyskiego zostały złożone wnioski do Rządowego programu przebudowy dróg gminnych  

i powiatowych oraz z prośbą o informację na które z inwestycji w powiecie złożono wnioski 

do programu Polski Ład. Czy odbyły się w tym temacie konsultacje z gminami bądź 

kierowane były zapytania ze strony Zarządu Powiatu które z inwestycji samorząd 

poszczególnych jednostek wskazuje jako priorytetowe dla swoich mieszkańców. 
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Otrzymałem odpowiedź podpisaną przez Starostę z informacją że w ramach Polskiego Ładu 

powiat skarżyski aplikował o zadania: 

1/ budowa drogi powiatowej Majków – Michałów – Skarżysko-Kościelne, 

2/ budowa skrzyżowania ul. Niepodległości – Sokolej wraz z obsługą komunikacyjną dworca 

PKP w Skarżysku-Kamiennej, 

3/ rozbudowa alei Tysiąclecia na odcinku od ul. Słowackiego do Sokolej w Skarżysku, 

4/ rozbudowa drogi powiatowej Brzeście – Zagórze, gmina Bliżyn, 

5/ budowa ronda przy skrzyżowaniu dróg ul. Towarowej z ul. 1-go maja w Skarżysku-

Kamiennej, 

6/ remont drogi powiatowej Gózd – Psary – Bodzentyn w gminie Łączna. 

W ramach Rządowego funduszu rozwoju dróg aplikowano na zadania: 

1/ przebudowa drogi powiatowej Sadek – Kierz Niedźwiedzi, 

2/ rozbudowa drogi powiatowej ul. Łyżwy Skarżysko-Kamienna. 

W/w zadania zostały wytypowane na podst. bazy potrzeb zgromadzonej przez powiat, 

wnioski z gmin, radnych, mieszkańców oraz stanu technicznego dróg powiatowych.  

Natomiast wniosek o wprowadzenie do budżetu powiatu 2022r. zadań: 

1/ rozbudowa drogi powiatowej Zalezianka, 

2/ przebudowa drogi powiatowej na odcinku od starodroża do OSP, 

3/ projekt przebudowy drogi Łączna –Zaskale,      będzie tematem rozważań podczas 

budowania budżetu. 

 

Przypominam iż dnia 22.04.2021r. wysłałem pismo do Starosty, w którym zgodnie  

z wcześniejszymi ustaleniami potwierdzam że podczas połączonego posiedzenia komisji 

Rady Gminy Łączna w dniu 2 lutego 2021r. radni przyjęli do wiadomości moją informację  

o alokacji całych środków stanowiących dofinansowanie ze środków Rządowego funduszy 

rozwoju dróg w wysokości 720 tys. zł na realizację dwóch zadań powiatu realizowanych na 

terenie naszej gminy: przebudowa drogi powiatowej w Występie etap II oraz przebudowa 

drogi powiatowej Gózd – Psary II etap do drogi powiatowej Klonów-Nademłynie. Środki te 

będą stanowić wkład własny w w/w inwestycje. 

 

Ad.  6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja Finansowo-Gospodarcza w tym okresie nie odbyła żadnego 

posiedzenia. Odbyło się posiedzenie połączone. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – poinformowała, pomiędzy 

sesjami odbyła się Komisja Społeczna dnia 31.08.2021r. Tematem spotkania był stan 

przygotowania szkół do nowego roku szkolnego 2021/2022.  

Komisja odwiedziła Szkołę Podstawową w Zaleziance, wniosek który został wypracowany to 

usunięcie krat w oknach po byłej Sali informatycznej. Ten wniosek przekazaliśmy organowi 

prowadzącemu czyli Zarządowi Stowarzyszenia. Panie zadeklarowały że to zrobią. 

Zespół Szkół w Goździe, wnioski:  

1/ Wyczyszczenie działki gminnej koło placu zabaw.  

2/ Wykonanie ogrodzenia szkoły. Jest to wniosek powtarzany po raz kolejny. 

3/ Zgłoszenie gwarancyjne boiska wielofunkcyjnego gdyż zarasta trawą, chcielibyśmy żeby  

z tej gwarancji skorzystano.  

Zespół Szkolno-Przedszkolny w Łącznej - wniosek aby udrożnić rynny odprowadzające wodę 

z dachu oraz uszczelnić przy kominach. W tym roku deszcze są bardzo intensywne i woda 

spowodowała że są zalewane sale lekcyjne na I piętrze i ta praca jest konieczna do 

wykonania. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie odbyła posiedzenia. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota – poinformował, 

Komisja Rewizyjna nie spotkała się. 

 

Ad.  7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, do Rady Gminy wpłynęły 

następujące pisma między sesjami:  
1/ 07.07.2021 od mieszkańca Podłazia z prośbą o uchwalenie zmiany Nr 5 w mpzp gminy 

Łączna. Uchwała dzisiaj będzie podejmowana. 

2/ 07.07.2021 od Wojewody Świętokrzyskiego, zawiadomienie o wszczęciu postępowania 

nadzorczego dot. uchwały Nr XXIX/174/2021 Rady Gminy Łączna z dn. 29.06.2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na terenie gminy Łączna w roku 2021. 

3/ 16.08.2021 od Wojewody Świętokrzyskiego rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające 

nieważność uchwały Nr XXIX/174/2021 w całości, ponieważ ustawowo uchwała powinna 

być podjęta do 20 maja, jak również brakowało opinii organów. Mieliśmy tylko jedną opinię 

wydaną przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Skarżysku-Kamiennej,  

a na pozostałe opinie oczekiwaliśmy. 

4/ 21.07.2021 Radna Marta Siewierska, miejscowość Zagórze, prośba o złożenie wniosku na 

dofinansowanie i zorganizowanie transportu lokalnego przez Zagórze i Zaskale do Łącznej. 

Treść tego pisma była omawiana na komisjach połączonych. 

5/ 22.07.2021 Wojewoda Świętokrzyski zawiadamia o wszczęciu postępowania nadzorczego 

dot. uchwały Nr XXIX/172/2021 z dn. 29.06.2021r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi 

kasowej jednostek budżetowych gminy Łączna oraz samorządowej instytucji kultury.  

6/ 16.08.2021 Wojewoda Świętokrzyski rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność 

uchwały Nr XXIX/172/2021 w części obejmującej tylko § 5 uchwały. W tym paragrafie był 

zapis, że uchwała podlega opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym, a powinien być zapis, że 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

7/ 30.08.2021 mieszkanka Kamionek zwróciła się z prośbą o dzierżawę na okres 10 lat lub 

zakup działki nr 954/11 w miejscowości Kamionki. Pismo było omawiane, zostało 

wypracowane stanowisko w tej sprawie na komisjach połączonych. 

8/ 09.09.2021 Stowarzyszenie FC Łączna, wniosek dotyczący zagwarantowania na rok 2022 

środków finansowych dla klubu piłkarskiego Stowarzyszenie FC Łączna na uczestnictwo  

w rozgrywkach młodzieżowych organizowanych przez Świętokrzyski Związek Piłki Nożnej. 

To pismo również było omawiane, myślę że przy planowaniu budżetu pan Wójt podejmie 

stosowne decyzje. 

Następnie Przewodnicząca Rady oddała głos radnym. 

Radny Wykrota – zabrał głos, chciałbym zgłosić kilka wniosków do realizacji, one się 

powtarzają ale nic się z nimi nie robi: 

1/ uskok na moście w stronę starej siódemki po prawej stronie, kierowcy odbijają tam w lewo 

żeby uniknąć uskoku. Można tam urwać koło. Proszę o interwencję do Starostwa.  

2/ w miejscowości Dołki oraz na drodze gminnej od Zagórza do kładki woda zrobiła wyrwę  

w drodze, proszę o uzupełnienie, kamyk jest przy poczcie. 

3/ nadgabaryty i opony odbierane wczoraj w miejscowości Gózd, Łączna, jak Wy 

podpisujecie umowy że uszkodzone opony nie są zabierane, opony od taczki nie są też 

odbierane, co z tym zrobić. Traktorów nie mamy wiele w Łącznej ale o opony od traktora 

kierują do Skarżyska. Sprawa papy, w Podzagnańszczu odbierano budynek jeszcze był 
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pokryty papą skierowano ich na PSZOK ale nie została przyjęta i nie wiadomo gdzie z tą papą 

się udać. Pewnie się to znajdzie w lesie albo na dzikim wysypisku. 

4/ jak zostałem pierwszy raz sołtysem ok. 20 lat temu zrobiłem sobie tablicę ogłoszeniową 

naprzeciwko siebie. Ona się już rozleciała, ja nie chcę żeby mi ZGK montowało tablicę tylko 

mi ją dajcie, ja sam wstawię. 

Radny Litwiński – zabrał głos, jak Wójt wspomniał na przełomie lipca i sierpnia działki  

w Podłaziu stały się własnością gminy Łączna. To działka, która prowadzi do Krzyżki. Ja 

prowadziłem działania żeby udowodnić że ta działka od lat 60-tych była wykorzystywana 

przez mieszkańców jako droga. Była drogą publiczną, która powinna stać się gminną. Tak się 

stało. Przy tworzeniu planu na drogę Podłazie-Krzyżka geodetka stwierdziła, że tam 

występują przewężenia. Ja stwierdzałem, że nie ma takiej możliwości. I pani geodetka dotarła 

do dokumentów, że jednak nie ma przewężeń. Mam nadzieję, że projekt będzie już można 

procedować do budowy. Zapytał, kto prowadzi gwarancję na place zabaw. Wychodzą 

uszkodzenia zw. z użytkowaniem sprzętu, ja pewne rzeczy naprawiam w miarę możliwości. 

Ale nie można na sprzętach które są ogólnodostępne i użytkowane publicznie zastępować 

materiałów które zostały użyte jakimiś innymi, żeby nie doprowadzić do wypadku. Zwracam 

się z prośbą żeby ZDP tak jak 2 lata temu zrobili pobocza, czy przycięcie drzew, 

odkrzaczanie. Załatanie dziury na drodze powiatowej graniczy z ogromnym wysiłkiem. 

Gdyby Wójt swoim autorytetem mógł się podeprzeć żeby usunęli nadmiar poboczy, pobocza 

są dużo wyżej. Ja piszę mieszkańcom żeby oczyszczali rowy ale są posesje gdzie nie ma 

właścicieli. Zbliża się okres zimowy, zgłaszałem żeby przycięli zakrzaczenia na drodze za 

kościołem w kierunku Podłazia. Chodzi o to żeby wyciąć te drzewa, które już robią aureolę 

nad głową. Moje prośby do Wydziału Ruchu Drogowego Starostwa Powiatowego nic nie 

oddziałują. Dziura na zakręcie koło nastawni została naprawiona, a dzisiaj znów jest dół.  

Poinformował, po mojej interwencji Kierownik ZGK rozporządził swoimi zasobami i została 

wykoszona trawa przy przepompowni w Podłaziu, usunięte gałęzie które zostały wycięte 

przez zakład energetyczny, za co dziękuję. Co do dachu będziemy w konsultacji. 

Radna Siewierska – zapytała, co dalej z wykonaniem przez powiat projektu budowy chodnika 

i oświetlenia. Czy coś robią w tej kwestii, czy będzie kolejny przetarg. Co z pieniędzmi, które 

przeznaczyliśmy na dofinansowanie gdyby powiat nie zrealizował tego zadania. 

Radna Żaczek – zgłosiła prośbę o wyczyszczenie napisów na przystanku w Łącznej, tj. ich 

zamalowanie lub zmycie. Zapytała, jaki pomysł ma Kierownik ZGK na budynek poczty, 

który jest w jego zarządzie. Sam teren i poczta jest w opłakanym stanie i wymaga interwencji 

chociażby porządkowej wokół. Zwróciła się do Kierownika Wydziału Technicznego, czy już 

jesteśmy właścicielami działek na drodze na Jaśle. Kolejne pytanie, jak została załatwiona 

sprawa dot. żeremi bobrowych na rzece Jaślance, tam był zapchany przepust. Interesuje mnie 

również jak wygląda sytuacja wiat, które miały być wykonane w Goździe i Zaleziance, 

Stowarzyszenie Łączna nas Łączy składało wniosek, słychać było że to dofinansowanie już 

jest. Zgłosiła prośbę aby dalej kontynuować niwelację poboczy na starodrożu siódemki od 

ZGK w stronę Ostojowa, tam pobocza są bardzo wysokie, jest niebezpiecznie i niszczy się 

droga. Chciałabym aby został poprawiony stan drogi od Zalezianki w stronę Leśniczówki.  

Po ulewnych deszczach jest ona rozmyta, taka sama sytuacja jest na drodze dojazdowej od 

Zalezianki w stronę zalewu Jaśle. Zwróciła się do Sekretarza Gminy z pytaniem, jak wygląda 

dodatek dla nauczycieli za wychowawstwo w oddziałach łączonych w SP w Goździe. Czy 

wychowawstwo jest wypłacane, a jeżeli nie jest to jaka jest podstawa prawna. Oraz czy 

nauczyciele za pracę w oddziale łączonym mają dodatek za warunki trudne tak jak stanowi 

prawo oświatowe. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, pierwsze łączenie oddziałów nastąpiło  

w Szkole Podstawowej w Goździe, połączone zostały klasa I i II. I klasa liczyła 7 uczniów,  
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II również 7. Jest to pierwszy oddział łączony na terenie gminy Łączna i zaczął działać 

zgodnie z arkuszem od 1 września. Zgodnie z zatwierdzonym i opiniowanym przez Kuratora 

arkuszem w szkole w Goździe jest 6 oddziałów, dlatego musi być 6 dodatków za 

wychowawstwo. Oddział łączony jest rozliczany jednym dodatkiem za wychowawstwo. 

Szkoła w Goździe zdecydowała, że dodatek za wychowawstwo do półrocza będzie 

otrzymywała jedna nauczycielka, a po półroczu druga. 

Radna Żaczek – zapytała, na ilu lekcjach jest to łączenie. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, nie pamiętam. 

Radna Żaczek – poinformowała, na trzech: plastyka, technika i WF. Czyli każdy nauczyciel 

ma po 15 godzin, więc jest jeden wychowawca czy dwóch. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, tak jak powiedziałem, jeden 

wychowawca jest opłacany dodatkiem za wychowawstwo w jednym półroczu, a drugi 

wychowawca bierze dodatek od półrocza w pełnej wysokości i realizuje to co powinno być 

realizowane. 

Radna Żaczek – zapytała, na mocy jakiego rozporządzenia, ustawy. Gdzie to jest zapisane. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, nie ma takich regulacji w prawie 

oświatowym ani przepisach. 

Radna Żaczek – zapytała, kto podjął decyzję. Oddziałów jest de facto 7, ponieważ łączenie 

obejmuje tylko 3 godziny. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, w szkole w Goździe jest 6 oddziałów 

i powinno być 6 dodatków za wychowawstwo. W zestawieniu oddziałów zaopiniowanych 

pozytywnie przez Kuratorium jest 6 oddziałów, nie 7. 

Radna Żaczek – zapytała, czy nauczyciele mają wypłacany dodatek za pracę w warunkach 

trudnych. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, nie wiem, udzielę informacji. 

Radna Krawczyńska – zapytała, czy taką decyzję podjęła szkoła na Radzie Pedagogicznej. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, nie wiem. Zostawiłem tą decyzję 

placówce.  

Radna Krawczyńska – zabrała głos, ja słyszałam że to Radni podjęli taką decyzję i że to jest 

kwota 300 zł miesięcznie na jedną osobę. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, wysokość jest uchwalona aneksem do 

Regulaminu 3 lata temu. Sama zasada czy nauczyciele biorą po połówce przez cały rok 

szkolny, czy w pełnej wysokości do półrocza i się wymieniają to już zostawiłem szkole i tak 

zdecydowali. Nauczyciele albo Dyrekcja zdecydowali, nie byłem przy tym, nie potrafię 

udzielić odpowiedzi. 

Radny Wykrota – zwrócił się do Sekretarza, proszę przekazać informację dla nauczycieli  

w Goździe, że czegoś takiego radni nie zrobili. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, przekażę. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do radnego Litwińskiego w kwestii 

utrzymania dróg powiatowych. Jeżeli nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o pieniądze. 

Zrobiliśmy rozeznanie w zw. z drogą do Osieczna dot. odkrzaczenia tej drogi, to nasza droga 

gminna. Poprosiliśmy firmę, która się tym zajmuje i ten odcinek ok. 2 km kosztowałby nas  

20 tys. zł. Mamy przelicznik, że budżet powiatu w materii utrzymania dróg powiatowych 

musiałby zawierać większe kwoty. Kwestie zw. z ogródkami jordanowskimi, większość  

z nich ma konstrukcje drewniane, one mają roczną gwarancję. Rację ma radny Litwiński, że 

wszystkie wymagają certyfikacji. Dyrektor Biblioteki zgłaszała, że ogródek koło Biblioteki  

i jego nawierzchnia pozostawia wiele do życzenia. Poprosiliśmy firmę, która wykonywała ten 

ogródek jordanowski żeby przygotowała ofertę poprawy nawierzchni ale nie mamy na razie 

informacji. Jeśli chodzi o kwestie ogólnego stanu technicznego dróg powiatowych proszę 

Kierownika Pastuszkę aby dział techniczny przygotował informację jaka ilość pism z naszej 
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strony i których dróg dotyczące zostały wysłane do ZDP. Radna Żaczek zadała pytanie dot. 

budynku poczty, rozmawialiśmy z Kierownikiem ZGK i być może znajdzie się okazja co  

z tym terenem zrobić. Pojawiały się pytania czy nie można dokonać termomodernizacji 

budynku poczty, można pod warunkiem że budynek daje szanse żeby spełniał wymogi. Ten 

budynek nie spełnia żadnych wymogów. Mam wizję i na komisji ją przekażę.  

Na pytanie o drogę na Jaśle i w kwestii bobrów Kierownik Wydziału Technicznego odpowie. 

Natomiast jeśli chodzi o projekty wiat Zalezianka i Gózd, gdyby te wiaty miała zrobić gmina 

to byście to widzieli. Gmina nie mogła się tym zajmować ponieważ chodziło o to, że jeśli 

Stowarzyszenie wnioskuje o środki to otrzymuje 100 % dofinansowania. Udało mi się 

przekonać Stowarzyszenie żeby taki wniosek złożyło. Niestety dysfunkcje Stowarzyszenia, 

personalne problemy wprost rzutowały na sprawy formalne i sytuacja jest w zawieszeniu.  

Ok. 160 tys. zł by nam uciekło jeśli Stowarzyszenie nie podejmie działań w tym kierunku. 

Wójt nie może wyciągnąć jakichkolwiek konsekwencji od Prezesa Stowarzyszenia. Mam 

nadzieję że to się w końcu uda, w tym roku jest to niemożliwe nie jesteśmy w stanie 

przeprowadzić udzielenia pożyczki i zwrotu. Będziemy starali się to przerzucić na przyszły 

rok. Radna Siewierska zadała pytanie dot. drogi do Zagórza, wniosek ze strony ZDP był taki 

aby Gmina Łączna uczestniczyła finansowo w przygotowaniu projektu na tą inwestycję. 

Państwo wyraziliście na to zgodę i 150 tys. zł które były zapisane na realizację oświetlenia 

ulicznego do Zagórza zostały przeznaczone na ten cel. Z nieoficjalnych informacji ze strony 

Zarządu Powiatu Skarżyskiego wynika, że w wyniku ogłoszonego przetargu żadne biuro 

projektowe nie zgłosiło się do wykonania tego projektu. Na chwilę obecną nie wiem co 

zamierza ZDP i Zarząd Powiatu. Zapisy naszego budżetu mówią o tym że Rada Gminy 

przeznacza 150 tys. zł na realizację projektu „zaprojektuj i wybuduj” oświetlenie przy drodze 

do Zagórza. Robiliśmy rozeznanie cenowe i otrzymaliśmy informację od wykonawcy, który 

przygotował kosztorys i oferta na samo wykonanie bez projektu to kwota ok. 220 tys. zł. 

Mamy ostatni września gdybyśmy podjęli próbę ogłoszenia przetargu to i tak ta kwota jest za 

mała żebyśmy mogli zrealizować oświetlenie. Ogłoszenie przetargu nie przyniesie 

oczekiwanego rozwiązania. 

Radny Wykrota – zabrał głos, Starostwo Powiatowe robiło przegląd drogi tzw. 

pogwarancyjny, którą ostatnio budowali w Podzagnańszczu do Zagórza. Czy coś wiadomo na 

ten temat. Chodzi mi o to że skupili się na pasach, a nie na chodniku, rowach. Czy Starostwo 

odebrało już tą drogę. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, co do odbioru 

zorientujemy się, poprosimy ewentualnie o protokół. Jeśli chodzi o drogę w Jaślach  

z ostatniego pisma od Starosty wynika że termin został przedłużony. Co do bobrów, 

monitujemy zdarzenia na rzekach ale dalej nie jesteśmy informowani. Jedynie dostajemy 

informację, że Wody Polskie zajmą się tą sprawą. Często naocznie możemy stwierdzić, że 

sprawa została rozwiązana. Będę teraz występował w Goździe po prośbie radnej Cieślik  

i w tym piśmie dopiszę te miejsca. 

Radna Żaczek – zauważyła, taka sama sytuacja jest na Kamionkach. 

Radna Siewierska – zapytała, czy środki zaplanowane w budżecie na oświetlenie do Zagórza 

150 tys. zł mogą przejść na następny rok. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odpowiedziała, nie mogą. Środki na niewygasające 

wydatki mogą przejść wtedy jeżeli jest podpisana umowa z wykonawcą. Tutaj będzie plan 

150 tys. zł, a wykonanie tych wydatków 0. 

Radny Wisowaty – zabrał głos, w jednym temacie już Wójt mnie wyprzedził i odpowiedział 

zanim zadałem pytanie. Chodziło mi o drogę od starodroża do kanału, krzyżówkę koło kanału 

mieliśmy już dawno zrobić. Jest to droga tak uczęszczana, również przez powiat kielecki, 

przede wszystkich PCC Silicium. Na moście się podskakuje ale cały odcinek jest brzydki, jest 

to centrum gminy, wszystkie instytucje gminy znajdują się przy tej drodze. To powinna być 
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wizytówka, powinny być zrobione chodniki. Może ktoś z powiatu to usłyszy. Wspominałem 

kiedyś temat ośrodka zdrowia i parkingu przed ośrodkiem. Służy on mieszkańcom gminy, są 

tam takie dziury że nie ma jak wjechać. Czy nie da się zrobić jakiegoś projektu, aby pozyskać 

środki żeby zrobić porządny wjazd i parking. Trzecia sprawa to budynek poczty, tu też chodzi  

o wizerunek. Ludzie przejeżdżający z powiatu kieleckiego widzą piękną szkołę, boiska  

a zaraz za tym jest takie coś. Nie ogrodzone, budynek należy odmalować, ocieplić albo 

zburzyć. 

Radna Żaczek – zapytała, czy rokrocznie odbywają się przeglądy stanów technicznych 

placów zabaw, z których korzystają nasi mieszkańcy. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, przeglądy i konserwacje placów 

zabaw przy naszych palcówkach oświatowych, co mówiłem Dyrektorom kilkukrotnie, są po 

ich stronie. Na ten moment nie potwierdzę, czy te przeglądy są realizowane czy nie.  

Radna Żaczek – zapytała, a plac zabaw na Kamionkach, na Podłaziu, jak to wygląda.  

Kto dba o porządek. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, sprawdzimy i udzielę informacji 

odnośnie przeglądu. Nasi pracownicy porządkowi zbierają śmieci, koszą. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, placem zabaw koło biblioteki zajmuje się biblioteka. 

Radna Żaczek – zapytała, kto administruje chodnikiem od szkoły w Łącznej do kościoła.  

Kto jest właścicielem, my czy Powiat. 

Radny Wykrota – poinformował, ten chodnik to jest nasz. 

Radna Żaczek – zauważyła, stan techniczny tego chodnika jest w opłakanym stanie, jak idzie 

osoba starsza czy na wózku inwalidzkim to jest to wręcz niemożliwe. Tu gdzie odcinek 

niezamieszkały chodnik jest pozapadany, są dziury. Wieczorem chodzenie tym chodnikiem 

jest niebezpieczne. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, cały ten odcinek od starodroża siódemki wymaga 

generalnego remontu, łącznie z chodnikiem. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, zgadzam się z Radną Żaczek że 

najbardziej zniszczony odcinek chodnika jest za ogrodzeniem szkoły, jak się kończy działka 

szkolna w kierunku Kościoła, tam jest pozapadane. 

Radny Litwiński – zapytał, czy jest możliwość rozmowy z mieszkańcem, który zamieszkuje 

posesje koło wiaduktu żeby wyciął brzozy, bo nic nie widać. Samochody jadące od Zagórza 

widzimy na samym zakręcie. 

Radny Chaba – zwrócił się do Wójta Gminy, czy firma która budowała kanalizację Łaczna-

Gózd istnieje. Jeśli wpłynie wyrok sądu, a nie będzie właściciela firmy to nie będzie skąd 

odebrać pieniędzy.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, nie mam takich informacji. 

Radny Wykrota – zapytał, jak odzyskamy pieniądze jak firma nie istnieje. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, muszę uzyskać taką informację  

od prawników. 

Radny Chaba – zabrał głos, Wiceprzewodniczący Rady pytał o parking przed ośrodkiem 

zdrowia, pamiętam jak Pan Doktor, dzierżawca twierdził że się tym zaopiekuje, że zrobi 

parking, wyrówna teren itp. Nie wywiązał się z tego i co teraz. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, należy zaprosić Doktora na komisję. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos, czy są jakieś szanse na wiatę przystankową od strony 

Ostojowa. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, nie było na to środków w budżecie na 

ten rok. Dwa lata temu zleciliśmy wykonanie dwóch wiat przystankowych: jednej w Goździe, 

drugiej na Starej Występie. Wyceniono je na 10 tys. zł ale problemem jest fakt że firma nie 

wykonałaby tych dwóch wiat gdyby nie to że połączyła wykonanie z realizacją inwestycji  
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w Klonowie. Mówiłem, że może to będzie możliwe do zrealizowania wtedy kiedy firma 

będzie wykonywać wiaty z projektu w Zaleziance i Goździe. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, czy Pan ma na myśli konkretną firmę. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tego typu wiata na dzień dzisiejszy 

gdybyśmy mieli ją wykonać na pewno przekroczyłaby kwotę 10 tys. zł.  

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – poinformowała, wtedy jest to wydatek majątkowy, który 

musi być wprowadzony zmianami do budżetu. W tym momencie nie mamy takiego zapisu.  

Radny Wykrota – zauważył, możemy zrobić zmiany. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Radny Nyga opuścił salę obrad. Od tej pory w głosowaniu brało udział 11 radnych. 

 

Ad. 9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2021-2023. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXX/176/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 września 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres  

3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXX/177/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 września 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 5 w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łączna. 

Radny Litwiński – zabrał głos, zwracam się z prośbą o przegłosowanie projektu uchwały dla 

mieszkańca miejscowości Podłazie. Nie wiąże się to z żadnymi kosztami które by ponosiła 

gmina. Wszystkie koszty ponoszą wnioskodawcy, jest to działka bezpośrednio przy ulicy. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXX/178/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 września 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia 01.10.2021r. do dnia 

30.09.2022r. 

Radny Wykrota – zabrał głos i złożył wniosek aby w § 3 projektu uchwały dopłaty do 

ścieków z Urzędu Gminy obniżyć o połowę tj. w podpunkcie 1 b) zamiast kwoty 1,68 zł 

znalazła się kwota 0,84 zł. Państwo znają moje zdanie na ten temat. 100 tys. zł wydaje się rok 

w rok na ścieki, dla tych co mają kanalizację bo pozostali nie mają. Rozmawialiśmy o tym 

żeby dążyć do tego żeby dopłaty do ścieków nie było. 

Przewodnicząca Rady – poprosiła Skarbnik Gminy o obliczenie kwoty jaką mieszkańcy 

musieliby zapłacić za ścieki zgodnie z wnioskiem radnego Wykroty, tak aby wszyscy przed 

głosowaniem mieli świadomość. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odpowiedziała, zgodnie z wnioskiem radnego Wykroty 

była by to kwota 7,48 zł/m3 netto. A w tej chwili jest to kwota 6,64 zł. 

Przewodnicząca Rady – zauważyła, wtedy 55 tys. zł zostało by w przyszłorocznym budżecie. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odpowiedziała, tak. 

Radny Chaba – zabrał głos, zgodzę się z wnioskiem radnego Wykroty. Do mnie w ubiegłym 

tyg. przyjechał Pan Pogorzelski i wziął 220 zł. Płacę tak średnio co półtora miesiąca. Ścieki 

kosztują.  

Radna Siewierska – zapytała, czy kwoty które uchwaliliśmy w maju weszły już w życie. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, od 5 września. W maju zdjęliśmy dotację z budżetu 

gminy i już była podwyżka dla mieszkańców. Moje zdanie jest takie, że po raz drugi nie 

będziemy robić podwyżek dla mieszkańców. Powinniśmy to zrobić w przyszłym roku. Gdyby 

nie było tej uchwały to nie byłoby tematu ale temat został wywołany, ponieważ mamy 

uchwałę. Jestem przeciwna, ponieważ już w tym roku raz podnieśliśmy mieszkańcom ceny. 

Radny Wykrota – zapytał, kiedy zejdziemy do 0. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, nie wiem jakie będą wnioski w przyszłym roku.  

Pamiętam kiedy budowano kanalizację w mojej miejscowości i były namowy żeby się 

podłączać, nie było mowy o tym że będziemy zabierać drastycznie dopłaty. Od 5 września 

dopiero weszła w życie ta uchwała którą podejmowaliśmy w maju. Teraz po raz kolejny 

byśmy podnieśli, uważam że to jest w złym tonie. 
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Radny Chaba – zabrał głos, ja w maju br. płaciłem za ścieki 160 zł, mamy wrzesień płacę  

220 zł. 

Radny Mendak – zauważył, to nie są podwyżki dla mieszkańców tylko zabranie ulg. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, dla mieszkańców jest to podwyżka. Są mieszkańcy 

nieświadomi tego, że gmina w ogóle daje dotację do wody. 

Radny Chaba – zapytał, czy ci co nie mają kanalizacji dostaną jakiś równoważnik pieniężny. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, teraz mamy uchwałę odnośnie kanalizacji. 

Radny Wykrota – zabrał głos, jestem za tym żeby dopłaty całkowicie zlikwidować. Ona nie 

powinna istnieć. Budżetowe pieniądze dokładamy do ścieków, a radni zgłaszają wnioski 

droga, koszenie, dziury. Co z tego budżetu teraz możemy zrobić. Nic. Ale do ścieków  

100 tys. zł trzeba dołożyć. Nie jest to w porządku. To są pieniądze publiczne liczę na to, że 

radni przegłosują mój wniosek. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego Wykroty o zmniejszenie 

dopłaty do ścieków w § 3 pkt. 1 b) o połowę z kwoty 1,68 zł na kwotę 0,84 zł. 

Za – 4, przeciw – 5, wstrzymało się 2/11 obecnych radnych. 

Wniosek nie został podjęty. 

 

Radny Wykrota – zabrał głos, trzeba jednak przekazać mieszkańcom informację że ścieki 

staniały o dwa grosze. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – odpowiedział, tak. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXX/179/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 września 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 6, przeciw – 4, wstrzymał się 1/11 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2021 rok. 

Radny Wykrota – zabrał głos, chciałem poruszyć sprawę wydatków dział 600 rozdział 60016 

kwota 141 400 zł dofinansowanie do przejść dla pieszych, z dofinansowaniem 80 % przez 

Urząd Wojewódzki. Jedno przejście kosztuje ok. 250 tys. zł tak wychodzi. Ja rozglądałem się 

przy nowych drogach w Kielcach gdzie takie przejście jest, nie widziałem. Była stara 

siódemka ruch był ogromny i to przejście zdawało egzamin tak jak jest obecnie. Gdzie jest 

logika żeby na jedno przejście wydawać tyle pieniędzy, gdzie nie ma dróg. Ile dzieci 

przechodzi na przejściu naprzeciwko Urzędu Gminy. Dzisiaj rano zwróciłem uwagę, jedno 

dziecko. My wydajemy 141 tys. zł na wkład własny, gdzie oświetlenia Zagórza nie będzie, 

droga w Klonowie, tam powinien być zamknięty ruch, Podzagnańszcze, to są drogi 

tranzytowe. Przejścia wystarczyło by pomalować, umyć znaki. Kto poszedł na taki pomysł. 

Nie wiem gdzie jest takie przejście. W sumie ponad 700 tys. zł, nie godzę się na to. Składam 

wniosek o odrzucenie tego pomysłu, który Pan Wójt nam przedstawił i pozostawienie tych 
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pieniędzy tj. 141 tys. zł do pożytku gminnego. Może na jakąś drogę czy coś innego, 

oświetlenie. GDDKiA przekazała nam siódemkę z oświetlonymi przejściami, z panelami,  

nie zadbaliście o to. Przejście w Osełkowie jest bardziej uczęszczane niż tu.  

Nie poinformowaliście nas ile to będzie kosztować. Za 140 tys. zł to wszystkie przejścia  

w gminie Łączna zostałyby odmalowane itp. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos, zgadzam się że 141 tys. zł to bardzo dużo ale jedno 

przejście będzie na kosztowało 47 tys. zł. Ubolewam, że nikt nie wziął pod uwagę przejścia 

które jest bardziej uczęszczane od strony Osełkowa, bo tam wsiadają mieszkańcy Podłazia, 

Podzganańszcza, Kamionek, Osełkowa. Jest tam odcinek nieoświetlony, wiata stoi  

w ciemnościach. Natomiast z chwilą kiedy dostaliśmy 560 tys. zł i teraz zrezygnować z tych 

środków uważam że było by dla nas to wielkim błędem. Ja będę głosować za. Zgadzam się że 

nikt nas nie poinformował o kosztach ale byliśmy świadomi, informacja była już w maju na 

sesji. Byliśmy informowani, o to również wnioskowała Radna Żaczek i Radna Krawczyńska. 

Przejścia są już wybrane, uważam że tą uchwałę powinniśmy przegłosować ponieważ  

560 tys. zł dostajemy z zew. Nie powinno zostać to zaprzepaszczone. 

Radny Wykrota – zapytał, gdyby było dofinansowanie do szubienicy 100 % też weźmiemy. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, nie ma co porównywać. 

Radny Chaba – zabrał głos, bezpieczeństwo kosztuje. Czy my dbamy o bezpieczeństwo. 

Budując drogi czy myślimy aby wybudować chodnik. Gdzie ludzie mają chodzić. Nie ma 

chodnika, nie ma przejścia, to budowanie stało się normą. Tego nie ma w gminie Bliżyn, 

Skarżysko-Kościelne. Dzisiaj remontuje się II odcinek drogi na Występie i też bez chodnika. 

Droga o bardzo dużym natężeniu, Kościół, dzieci. Budujemy drogę i jesteśmy szczęśliwi że ta 

droga będzie wybudowana. Mimo że wszyscy mieszkańcy na tym odcinku podpisali pismo do 

Starostwa Powiatowego że chcą chodnik. Winię władze gminy że się za tym nie wstawiły ale 

i radnych że nie sprzeciwiliśmy się powiatowi. Co się działo na siódemce gdy nie było 

chodnika, ile było ofiar śmiertelnych. To zniknęło gdy powstał chodnik. Przejścia muszą być, 

nie można ocenić teraz przejścia ale nie oszczędzajmy na bezpieczeństwie. Przejścia dzisiaj są 

zaniedbane, nie są oświetlone. Powinny być uruchamiane kolejne przejścia w innych 

miejscowościach w takim stopniu żeby były widoczne i bezpieczne. 

Radny Litwiński – zabrał głos, staję przed dyskomfortem przed głosowaniem uchwały. Są to 

znaczne środki, ja też mam do powiedzenia coś o bezpieczeństwie. Mamy przejazd kolejowy, 

zablokowaną drogę do Wiącki, nieprzejezdną, do Krzyżki droga nie zrobiona. Nie znaliśmy 

cen kosztorysu, teraz mamy sprawę przesądzoną szkoda zaprzepaścić pieniędzy od 

Wojewody. Jeżeli nie wybudujemy przejść teraz to nie wybudujemy ich wcale. 

Podpisywaliśmy że będziemy pracować dla dobra całej gminy. Myślę, że w porozumieniu 

powoli dojdziemy do tego że i drogi wybudujemy i przejścia. Trzeba zagłosować za tym aby 

wybrać dobro wspólne. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, zanim państwo 

podejmą decyzję chciałbym przybliżyć zakres prac jakie mają być tam wykonane. 

Wspomniane było przejście koło Osełkowa, ono jest na terenie gminy Suchedniów to nie jest 

nasze przejście. Te 141 tys. zł jest to wartość właściwie chodników które zostaną 

wyremontowane w ramach przebudowy tych przejść. Będzie to dł. ok. 600 mb chodnika razy 

1,5 metra szerokości daje nam 900 m2. Cena ułożenia 1 m kostki teraz to 150 zł. Mamy prosty 

rachunek. Dużo razy słyszeliśmy na tej Sali wnioski państwa o wyremontowanie chodnika w 

Łącznej , w Goździe, do kościoła. Również w ramach tego projektu będą wymieniane barierki 

na dojściach. Nasz wkład pokryje tylko remont chodnika, pozostała infrastruktura będzie 

sfinansowana z Urzędu Wojewódzkiego, na te rzeczy nigdy by nas nie było stać. A chodnik 

prędzej czy później musielibyśmy zrobić. 

Radny Wykrota – zauważył, i też będzie zarośnięty jak teraz. 
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Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, do tego 

dochodzą wszystkie azyle, oświetlenie. Nie jest prawdą że dostaliśmy od Generalnej Dyrekcji 

ładne przejścia. Remont trzech masztów na starej siódemce przewyższa wkład własny. 

Żywotność różnych urządzeń kiedyś się kończy. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, podziękował radnym za odmienne zdania  

i poinformował, realizując wszystkie inwestycje i podejmując decyzję w sprawie 

jakiejkolwiek inwestycji za każdym razem konsultujemy to z Państwem. Zwrócił się do 

radnego Wykroty, też jestem przeciwny cenom, które mamy na rynku. Uważam, że nie ma 

ceny na ludzkie życie. Na przykładzie oczyszczalni ścieków, zakładaliśmy 11 mln zł  

a okazało się że przetarg zamknął się kwotą 8 888 tys. zł. Nie musi to być kwota 140 tys. zł 

może być inna. 80 % dofinansowania to niebagatelna kwota ponad pół miliona złotych. 

Wszystko jest potrzebne i chodniki ale mieszkańcy w Występie nie zgodzili się na budowę 

chodnika w Występie. Uczestniczyłem w spotkaniu z architektem, który wyjaśniał szczegóły 

przebudowy drogi w Występie, wszyscy zagłosowali przeciwko chodnikowi. 

Radny Chaba – zwrócił się do Wójta, myli się pan na zebraniu tylko jedna pani była 

przeciwko. Ja zawiozłem listę z podpisami mieszkańców do Starostwa. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos, przypominam, że w tym momencie jest dyskusja nad 

uchwałą, nad wnioskiem Pana Wykroty a nie nad drogą i chodnikiem w Występie. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – poinformowała, zdjęcie kwoty z wydatków spowoduje 

że budżet będzie niezbilansowany. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego Wykroty o zdjęcie  

w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu w Zał. 2 wydatki dział 600 rozdział 60016 

drogi publiczne gminne,  kwoty 141 400 zł. 

Za – 1, przeciw – 10/11 obecnych radnych. 

Wniosek nie został podjęty. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXX/180/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 września 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 10, przeciw – 1/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2021-2030. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXX/181/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 września 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 10, przeciw – 1/11 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  10. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 29 czerwca 2021r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 29 czerwca 2021r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 11/11 obecnych radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XXX–e posiedzenie Rady Gminy Łączna  

w kadencji 2018-2023. 

 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                                     Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela 

 

 


